
 

 
NIEUWSBRIEF SEPTEMBER 2022

 
 
INLEIDING & INHOUD 

Op dit moment zitten we in de nadagen van een hittegolf, die gevoelsmatig al bijna de hele zomer duurt. We 
hebben volop zon en ‘Franse’ temperaturen in deze vakantieperiode. Voor onze panelen een heel goede zaak 
als het aantal zonuren wederom hoger ligt dan het jaar ervoor, hoewel de hoge temperatuur weer een beetje 
een rem zet op de opbrengst. Eigenlijk is een temperatuur tot 25 graden optimaal bij een open lucht en 
hoogstaande zon. We laten u in deze Nieuwsbrief de stand van onze panelen weer zien.  
 
Daarnaast aandacht voor de bestuurswisseling die eraan zit te komen, de Open Energiedag in september, de 
landelijke ontwikkelingen rond de energiebelasting tegen de achtergrond van de schrikbarend stijgende 
energielasten en ook een mooie meevaller, die in het ongewisse energielandschap voor een lichtpuntje zorgt. 
Er deed ook weer een energiemaatschappij van zich spreken, die de Postcoderoos niet ondersteunt. En tot slot 
de vraag of onze leden voor een panelenwissel gebaat zijn bij een ‘beursvloer’ om panelen aan te bieden of te 
koop te vragen? 
 
We hebben als coöperatie kennisgemaakt met de kersverse wethouders Erik Weijers en Alex ten Westeneind, 
waarmee we als oude bekenden om de tafel zijn gaan zitten en ook willen we (na de laatste ALV van mei) weer 
een ALV organiseren op 8 november 2022.  De tijd is rijp om na 5 jaar een bestuurswisseling te concretiseren 
en met het nieuwe College in onze gemeente de ontwikkeling van het zonneproject Dukenburg verder te gaan 
onderzoeken. Kortom, we hebben weer een volle nieuwsbrief voor u én de eerste foto's van onze panelen op 
de Gemeentewerf! 

 
OPEN ENERGIEDAG  

EnergieSamen organiseert op 17 september a.s. samen met de coöperaties in Gelderland een Open Energiedag, 
waarop iedereen gevraagd wordt installaties toegankelijk te maken, uitleg te geven en het opwekken van 
duurzame Energie te promoten. Heeft u interesse een bezoek te brengen op deze dag? Kijk dan hier naar de 
mogelijkheden: https://energiesamen.nu/evenementen/154/open-energiedag of  
https://www.daarkrijgjeenergievan.nl/open-energiedag/?utm_source=Nieuwsbrief%20augustus%202022& 
utm_medium=e-mail&utm_campaign=Nieuwsbrief  
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ONTWIKKELING ZONNEPARK DUKENBURG 
Zoals eerder vermeld, is onze coöperatie op verzoek van de gemeente de initiatiefnemer voor dit nieuwe 
projectidee in het buitengebied van Groesbeek. Graag willen wij u bijpraten waar we nu staan. 
Wij willen dit zonnepark ontwikkelen om een bijdrage aan de duurzaamheidsdoelstellingen van de gemeente 
Berg en Dal te leveren en de bewoners van de gemeente de mogelijkheid te geven te investeren in groene 
hernieuwbare energie. De coöperatie stelt hierbij ook natuur- en landschapsdoelen en wil de huidige 
gebruiksmogelijkheden met wandelroute en begrazing, handhaven. 
Het realiseren van het zonnepark heeft in meer of mindere mate impact op de omgeving van de omwonenden 
en gebruikers van dit gebied. Wij zijn ons hiervan bewust en willen eventuele effecten zoveel mogelijk 
beperken of in ieder geval als een positieve bijdrage inpassen. Dit doen we niet alleen, maar samen met de 
bewoners van het gebied. De wijze waarop de coöperatie dat wil doen, is vastgelegd in een inmiddels opgesteld 
participatieplan. 
 
Daarnaast hebben we een haalbaarheidsstudie, de businesscase, opgesteld.  
De belangrijkste conclusies uit de businesscase zijn: 

1. Het realiseren van het Zonnepark is financieel en technisch haalbaar. We hebben verschillende 
mogelijkheden om een sluitende businesscase te ontwikkelen. 

2. Natuurontwikkeling is voor ons een belangrijk onderdeel, in de businesscase is hiervoor beperkt 
financiële ruimte. Moet nader aandacht krijgen, door subsidie-aanvragen bij de gemeente en 
provincie. 

3. Netcongestie, d.w.z. terugleveren van elektriciteit aan het net, is een probleem. Liander maakt 
momenteel geen nieuwe aansluitingen, omdat het netwerk overbelast is. Hierdoor is het onzeker 
wanneer het project op het net mag gaan leveren. 

4. De samenwerking met het Waterschap om de zuivering Breedeweg op dit project aan te sluiten en zo 
wellicht de netcongestieproblemen te omzeilen, verloopt erg moeizaam. 

Wij zijn met de gemeente in gesprek om de bovengenoemde obstakels weg te nemen.  
 
WAT DOEN ONZE PANELEN? 
Het is fantastisch zomerweer met veel zon en hoge temperaturen en onze panelen werken op volle toeren. 
Helaas hadden we bij onze installaties ook last van uitvallende omvormers in de maanden juni en juli. Bij de 
Gemeentewerf heeft zich nu 2x een uitval voorgedaan en bij Kerstendal zelfs 2x in 1 week tijd en bij 
Groenhouten 1x. Ook bij de Lubert was het prijs. Toch lijkt het erop dat dit productiejaar beter wordt dan 2021 
en een lekker zonnetje maakt veel goed ook voor onszelf.    

OPBRENGST VAN ONZE PANELEN PER OPWEKLOCATIE 

Locatie Opwek sinds 
datum 

Opwek t/m 
datum 

Totaal kWh kWh per 
paneel  

kWh per paneel / 
jaar 3 en 4 

De Lubert (130) 01-04-2019 26-07-2022 116.937 900 141 (18.357) 

Groenhouten (180) 01-07-2019 26-07-2022 152.881 849  36 (6.553) 

Kerstendal (176) 01-10-2019 26-07-2022 121.062 688   198 (34.831) 

Gemeentewerf (240) 01-11-2019 26-07-2022 171.120 713   199  (47.705) 

 
 
 
 
 
 
 



INKOMSTENDELING 2022 
Zoals we op onze vorige Algemene Ledenvergadering al hebben 
besproken, is het tarief van Greenchoice per 1 januari 2022 gewijzigd voor 
de afname van de door onze panelen opgewekte stroom: €0,16272 per 
kWh normaaltarief en het daltarief ligt op €0,1175 per kWh.  Dit is 
ongeveer een verdubbeling ten opzichte van de prijs in het laatste 
halfjaar van 2021! We krijgen nu dus een hoger tarief en daarbij hebben 
vrijwel alle panelen in 2022 een hogere opwek laten zien dan het jaar ervoor. Hierdoor komen we netto 
waarschijnlijk aan een mooie opbrengst. Reden om deze onverwachte inkomsten te delen middels een betaling 
per paneel aan alle deelnemende leden, dus los van de teruggave van energiebelasting, We doen hiervoor een 
voorstel aan de Ledenvergadering.  
 
ENERGIE SAMEN, HET ENERGIELANDSCHAP EN DE POSTCODEROOS 
Energie Samen is de landelijke koepel en belangenorganisatie van energiecoöperaties en andere collectieve 
energie-initiatieven. Zij vertegenwoordigen energiecoöperaties bij de overheid, denken mee over nieuwe 
regelingen en bespreken knelpunten van bestaande zaken. Wij zijn als Energierijck lid van Energie Samen. Elke 

twee maanden kan je je als lid van Energie Samen laten bijpraten door 
Siward Zomer en Ries Verhoeven over de lobbyactiviteiten van Energie 
Samen. Ook kan je vragen stellen, het gesprek aangaan en zelf 
lobbypunten inbrengen. Lees meer op 
https://energiesamen.nu/evenementen/169/bijpraten-over-de-lobby  
 
Zo is er natuurlijk ook de situatie met de steeds veranderende 
Energiebelasting tarieven: deze werden drastisch verlaagd nadat de 

algehele energiemarkt explodeerde eind vorig jaar. Nog steeds is die energiebelasting vooral op stroom een 
variabele waarmee de overheid de energietarieven iets kan afromen, maar het heeft veel effect voor het 
verdienmodel van onze Postcoderoosprojecten, zoals wij daar gebruik van maken. Ook hierover is Energie 
Samen in gesprek met onze overheid. Hieronder het laatste bericht.  
 
De postcoderoosregeling biedt deelnemers aan PCR-projecten recht op korting op de energiebelasting. De 
energiebelasting blijkt minder hoog te zijn dan eerder is besloten. Gewekte verwachtingen over het voordeel 
komen daarom niet uit. Wat ons betreft is de enige oplossing een afkoopregeling voor lopende PCR-projecten. 
 
WAT IS ER AAN DE HAND? 

De fiscale regeling Verlaagd Tarief bij collectieve opwek - oftewel de 
postcoderoosregeling PCR - geeft recht op een korting op de 
energiebelasting op elektriciteit, als een particulier of ondernemer 
samen met anderen investeert in de opwek van duurzame energie. Het 
voordeel van deelnemers aan PCR-projecten is dus afhankelijk van de 
energiebelasting.  De verwachting over dit voordeel was gebaseerd op 
een wet van de overheid (de wet fiscale maatregelen klimaatakkoord, 17 
september 2019, red).  Het verloop van de energiebelasting zoals in die 
wet is voorzien, wordt gewijzigd in latere kabinetsbesluiten. Zo heeft het 

kabinet besloten om de energiebelasting op elektriciteit voor 2022 fors te verlagen ten opzichte van het 
oorspronkelijke voorstel. 
 

 
 
 
 
 



Wat willen we doen? 
Voor een langetermijnoplossing willen we een afkoopregeling voor postcoderooscoöperaties onder de PCR. Er 
zijn bij het opstellen van een voorstel voor een afkoopregeling wel een paar uitdagingen, waardoor we niet 
kunnen inschatten hoelang dit traject gaat duren: 

• Ten eerste moet de afkoopregeling simpel en goed uitvoerbaar zijn. Dit betekent dat er een simpele 
formule moet zijn waarmee de afkoopsom per coöperatie kan worden berekend. De afkoopregeling 
wordt waarschijnlijk gebaseerd op de cijfers die zijn gepubliceerd in de Wet Fiscale Maatregelen in het 
Klimaatakkoord. 

• Ten tweede is er een grote juridische uitdaging. De fiscale regeling Verlaagd Tarief bij collectieve 
opwek - oftewel de postcoderoosregeling PCR - geeft namelijk recht op een korting op de 
energiebelasting op elektriciteit, als een particulier of ondernemer samen met anderen investeert in 
de opwek van duurzame energie. Dit recht op een korting op de energiebelasting op elektriciteit geldt 
voor elk individueel lid. Om een eventuele afkoopregeling uitvoerbaar te maken moet dit recht verlegd 
worden naar de coöperatie. Daarnaast is de PCR in Europa aangemeld als staatsteun omdat 
ondernemers ook mochten meedoen aan de regeling. Daarom moet de afkoopregeling niet in strijd 
zijn met de regelgeving in Europa. 

 
STAND VAN ZAKEN 
Voorjaar 2022: samen met de expertgroep PCRS hebben we een eerste voorstel voor een afkoopregeling 
opgesteld en aan het ministerie van EZK voorgelegd. Het ministerie van EZK is bezig met een reactie in 
samenwerking met het ministerie van Financiën. Er komen nogal wat afdelingen bij kijken.  Zodra de 
ministeries hebben gereageerd op het document zullen we het voorstel op onze website plaatsen. 
Bron: https://www.energiesamen.nu/pagina/81/postcoderoosregeling-pcr/102/achtergrond-
afkoopregeling-voor-postcoderoosregeling  
 
Zoals het zich aan laat zien is het einde van de oplopende energietarieven nog niet in zicht en komen steeds 
meer mensen in de problemen, mede door andere crisissen als oplopende inflatie, slechte distributie, 
uitgestelde isolatiewerkzaamheden en een tekort aan (hybride) warmtepompen. In dat licht gezien zijn de 
besparingstips die we in de afgelopen nieuwsbrieven hebben gegeven nog steeds actueel en heeft u ze niet 
meer paraat, dan kunt u eens kijken op  
https://regionaalenergieloket.my.salesforce.com/sfc/p/#09000006MMwK/a/090000004FrD/n19yenZBwv
Lfm1UC47pSgdXk2k3oANO0Wk0rOyqt5AA  
 
ENERGIELEVERANCIER MEGA 
Een van onze leden is sinds 1 juni klant bij een nieuwe energieleverancier MEGA, maar deze staat niet in 
Voorstroom, want hij ziet dit niet staan in het rijtje energieleveranciers waaruit hij kan kiezen en die de 
Postcoderoos ondersteunen! Het antwoord vanuit Voorstroom, nadat ze de energieleverancier hadden 
benaderd, was duidelijk: dit bedrijf ondersteunt niet en dus kan de energiebelasting dan ook niet worden 
verrekend. Bij het overstappen is het dus raadzaam om in Voorstroom te kijken welke maatschappijen 
deelnemen in Postcoderoosprojecten. 
 
OPROEP NIEUWE BESTUURSLEDEN  
Zoals u wellicht is opgevallen, hebben we herhaaldelijk geprobeerd u te interesseren voor een bestuursfunctie 
in onze coöperatie. Op de eerstvolgende ALV zal in ieder geval Jos van der Lint terugtreden en ook voor 
Caroline de Greeff is het voorzitterschap niet te combineren met functies in de Berg en Dalse 
gemeentepolitiek. We zoeken dus per direct twee nieuwe bestuursleden. Na de verstuurde oproep hebben zich 
al 5 mensen gemeld. We gaan met hen in gesprek en laten u zo spoedig mogelijk weten hoe het nieuwe 
bestuur eruit kan gaan zien. Uiteraard zult u dan op de aanstaande ALV uw stem kunnen uitbrengen. 
 
 



ALV OP 8 NOVEMBER EN GLOBAAL PROGRAMMA 
We willen graag met u in de herfst weer een ALV organiseren en wel op 8 november a.s. Graag willen we de 
lopende zaken samen met u oppakken en delen: 

• Voortgang van het project Zonnepark Dukenburg, rol van de gemeente en Energierijck 
• Goedkeuring begroting 2023 
• Stemming voor de nieuwe invulling van het bestuur: voorzitter en bestuurslid 
• We willen onze website van nieuw elan voorzien en hebben Marja Flipse bereid gevonden om hierin de 

lead te nemen. Samen met André en Jos zal ze hier een begin mee maken. Aan de leden de vraag 
voor input, foto’s of interessante ontwikkelingen 

• 5-jarig bestaan van onze Coöperatie in november……..Wat gaan we doen???? Goede, leuke, creatieve, 
aparte, toepasselijke en andere ideeën zijn welkom 

KENNISMAKING MET DE WETHOUDERS 
Op uitnodiging van de 2 nieuwe wethouders Erik Weijers (Energie) en Alex ten Westeneind (Klimaat) hebben 
Jan en Jos een geanimeerd kennismakingsgesprek gevoerd op 14 juli jl. Ook Maarten School, projectleider 
zonneparken in de gemeente Berg en Dal, was hierbij aanwezig. 
Doel van het gesprek was vooral kennismaken, wat doet Energierijck op dit moment, welke projecten lopen er 
en waar kan de gemeente een bijdrage leveren. Er zijn 6 zonnepark-projecten in de gemeente waarvan 
Dukenburg in het buitengebied van Groesbeek er één is. We hebben van onze kant een participatieplan 
geschreven, een businesscase laten opstellen (door Zebra) en zijn de communicatie met de omwonenden 
gestart om ideeën op te halen. Een paar factoren traineren de voortgang, zie het artikel eerder in deze 
nieuwsbrief over de Ontwikkeling Zonnepark Dukenburg. De houding van de 2 wethouders is positief en zij 
willen vanuit de gemeente kijken hoe en waar ze initiatieven kunnen ondersteunen. Deze verkenning gaan ze 
ook aan de gemeenteraad presenteren op 29 september en ze vragen of Energierijck daarbij aanwezig wil zijn 
om een toelichting te geven of vragen te beantwoorden.  
 
PANELENWISSEL ENERGIERIJCK 
Met enige regelmaat komen er vragen binnen van leden die graag wat extra panelen zouden kunnen 
gebruiken. Een ontwikkeling die niet vreemd is, want anders dan 5 jaar geleden gaan we langzaamaan in de 
energietransitie steeds meer stroom gebruiken ook voor verwarmen, warm tapwater en koken. Zeker bij de 
huidige ontwikkelingen in de energiemarkt zien we dat de gasprijs is geëxplodeerd en er steeds meer animo 
ontstaat voor elektrische alternatieven met rendement (warmtepompen) én daarbij de mogelijkheid om de 
benodigde energie zelf op te wekken (zonnepanelen/zonneboiler/PVT). Als er mensen zijn die door 
omstandigheden panelen willen doorverkopen of extra panelen willen aanschaffen kunnen we dat intern 
proberen te regelen. Mensen die extra panelen kunnen gebruiken, kunnen een berichtje sturen naar Mieke, 
samen@energierijck.nl, zo ook de mensen die panelen willen verkopen. Wanneer verkoop binnen het huidig 
ledenbestand niet lukt, benaderen we de mensen die zich al hebben ingeschreven op de wachtlijst, maar die 
tot nog toe niet konden participeren.  Uiteraard wordt de verkoopwaarde van de panelen verminderd met de 
afschrijving van 20 euro per jaar per paneel.  
 
Bij de realisatie van het nieuwe project Dukenburg krijgen we een heel nieuwe situatie en kan iedereen hierin 
participeren, want daarbij is het eigen verbruik geen belemmering.  We hopen dan ook in de toekomst veel 
nieuwe leden te kunnen verwelkomen bij onze coöperatie.  
 
Heeft u vragen, neem dan ook gerust contact met ons op via samen@energierijck.nl.  
 
Met een vriendelijke groet,  
Bestuur Energierijck Coöperatie u.a. 
Caroline de Greeff, Jan ter Wal, Mieke van den Hengel, André de Wijse en Jos van der Lint  
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